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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért mentesülnek a különadó alól a miniszterelnök 
kebelbarátainak és a NER oligarcháinak kaszinói?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
A  törvénytelen  kormány  bejelentette,  hogy  az  államháztartási  hiány  katasztrofális  méretűre
duzzadása miatt  a gazdaság azon szereplőire,  amelyek önök szerint előbb a pandémia,  majd az
orosz-ukrán háború okozta nemzetközi gazdasági válság során extraprofitra tettek szert, így például
a  pénzügyi,  távközlési  szolgáltatókra,  a  kiskereskedelemi  cégekre,  az  energiaszektorban vagy a
légiközlekedésben működő vállalkozásokra különadót vet ki.
 
Immár 12 éve  hallgatjuk a  kormány propagandistáitól,  ideértve önt,  mindenkori  minisztereit  és
államtitkárait  is,  akiknek  tevékenysége  jórészt  szintén  a  legszínvonaltalanabb  propaganda
sulykolására  korlátozódik,  hogy az  önök szótárából  hiányzik  a  „megszorítás”  kifejezés.  Nos,  a
szótárukból csakugyan hiányzik, intézkedéseik közül azonban a legkevésbé sem, hiszen az egyes
élelmiszerekre februárban bevezetett és nemrégiben meghosszabbított kiskereskedelmi árstop miatt
elszenvedett veszteségeket a kereskedők értelemszerűen a korlátozással nem érintett élelmiszerek
árának megemelésével igyekeztek kompenzálni: így drágultak brutális mértékben egyebek között a
zöldségek, a kenyér és a pékáruk, a felvágottak, a sertés- és csirkehús korlátozással nem érintett
fajtái  és a rizs. Előre látható,  hogy az említett  cégek a különadóval elszenvedett  veszteségeiket
ugyanígy áraik jelentős  megemelésével  fogják  áthárítani  a  fogyasztókra,  vagyis  a  különadók is
lakossági megszorítást fognak eredményezni akkor is, ha önök azt nem nevezik nevén.
 
Jóformán  egyetlen  olyan  szolgáltatás  létezik,  ahol  az  adót  lényegében  nem  lehet  áthárítani  a
fogyasztókra,  éspedig  a  szerencsejáték-szervezés,  ezen  belül  a  kaszinók.  Mit  tesz  Isten,  az



 
extraprofit megadóztatása a szerencsejáték-szektorra nem is terjed ki.
 
Kérdezem ezért miniszterelnök urat:
 

1. Mi okból kímélték meg a kaszinók nyereségét a különadótól?
2. Összefüggésben van-e ez az ok azzal a ténnyel, hogy a legtöbb kaszinó-koncesszió a NER 

olyan dédelgetett kedvenc oligarcháinak birtokában van, mint Garancsi István, az újonnan 
kinevezett honvédelmi miniszter Szalay-Bobrivniczky Kristóf, vagy a korábbi győri 
polgármesternek, Borkai Zsoltnak a hírhedt adriai szextúrában is érintett ügyvédje, 
Rákosfalvy Zoltán?

3. Hogyan cáfolja azt a kézenfekvő gyanút, hogy a különadók célja nem is elsősorban a 
költségvetés hiányának befoltozása, hanem éppen a lakosság közvetett eszközökkel történő 
megsarcolása, és ezzel a választás előtt szavazatvásárlási céllal kiosztott adókedvezmények, 
támogatások és nyugdíjkorrekciók visszavétele?

 
Budapest, 2022. június 1.
 
Tisztelettel:
 
Kálmán Olga
Demokratikus Koalíció
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